
VERGROENING PALEISKWARTIER 21 april 2016 - Verslag vergadering 

Van:  Sacha Wijmer, Paleiskwartier Wijkbelangen, coördinator Vergroening 

Datum: 21 april 2016   

Plaats:  Pollevie, Hofvijver 4 

Tijd:  20.00 – 22.00 uur  

 
Aanwezig: Sonja de Jong (gemeente DB/BV Paleiskwartier), Jasper Maas (gemeente DB), 

Joost Duin (Kracht3 Tuinarchitecten), Diny Scheepers (Huis Den Bosch), Jan-Willem Noom (De 

Croon), Wil Kuster (De Croon), Annemiek Toonen (Carrefour), Henrik Nijkamp 

(PKWijkbelangen/Prinsenhof, VvE Jonkerstraat), Sacha Wijmer (PKWijkbelangen) 

Afwezig met bericht: Roel van Bakel (BV Paleiskwartier), Jan Streefkerk (PKWijkbelangen), 

Hans van Gorp (Huis Den Bosch), Klazien Laansma (Huis Den Bosch) 

Afwezig: Gert Verhoeven (Binnenhof), Aukje Schappin (Kabinet), Leon Berntsen (Jonkerstraat) 

 

Introductie: plan en aanbod BV Paleiskwartier 

Ter tafel ligt ten eerste het ontwerp voor vergroening van de BV Paleiskwartier. Dit ontwerp 

bestaat uit het aanbrengen van rvs bouten in de noord- en zuidmuren van de zijstraten van de 

Bordeslaan waaraan draden/kabels worden gespannen. Langs deze kabels kunnen 

slingerplanten in bakken groeien; denk aan blauwe regen en Duitse pijp. Bedoeling van de BV 

Paleiskwartier is ‘groene’ aankleding van de ‘stenige’ tussenstraten van de Bordeslaan en de 

Statenlaan om stenigheid te ‘verzachten’. Het budget voor de vergroening bedraagt € 11.000,- 

per wand in een zijstraat. 

Ten tweede ligt er het ontwerp van bureau Kracht-3. Dit is gemaakt op verzoek van VvE De 

Croon. Reden is dat de VvE bijzonder graag vergroening wil, maar dat hun gebouw als 

galerijflat aan de Herautstraat ongeschikt is om te bekabelen. 

 

Het gaat bij de vergroeningom de volgende dwarsstraten: 

• “Kleine Bordeslaan” (tussen IND gebouw en Huis Den Bosch; 

• Herautstraat (tussen Huis Den Bosch en Binnenhof; 

• Grootmeesterstraat (tussen Binnenhof en Kabinet; 

• Hofmeesterstraat (tussen Kabinet en De Croon); 

• Statenlaan (tussen de complexen Prinsenhof en Markiezenhof); 

• Markiezenstraat (zijstraat van de Statenlaan, grenzend aan terrein Kunstacademie). 

 

NB: de Verlengde Statelaan, de korte straat die uitkomt op de Leeghwaterlaan is in het 

aanbod van de BV Paleiskwartier niet voor vergroening opgenomen. 

 

Reacties van de bewoners  

Carrefour. Annemiek Toonen vindt het jammer dat de Verlengde Statenlaan niet is 

meegenomen in het vergroeningsplan. In het verleden (ca. 10 jaar geleden) hebben er 

bloembakken gestaan tussen de IND en het Riva-gebouw (deze bakken staan nu op het 

evenemententerrein). Vanwege stelselmatig vandalisme (schooljeugd) zijn de bakken op een 

gegeven moment weggehaald. De VvE van de Carrefour wil geen bakken opnieuw plaatsen.  

Hun verlangen gaat wel uit naar ‘vergroening’ van dit tussenstraatje. Hun voorstel: plant 

een heg en plaats enkele leiplatanen precies zoals op de Leeghwaterlaan. Hiermee vergroen je 

de straat en trek je het beeld zoals dat al bestaat op de Leeghwaterlaan naar deze straat door. 

Vragen die nog niet zijn beantwoord zijn: van wie is de grond? Wil de IND meewerken? Vindt 

de BV Paleiskwartier dit een goed idee, ook al staat het niet in hun oorspronkelijke aanbod? 



Annemiek Toonen wil graag via de Coördinator Vergroening rechtstreeks op de hoogte 

worden gehouden van de ontwikkelingen. Afgesproken! 

De Croon: De plannen van De Croon zijn bekend en zij hebben hun hovenier (Kracht-3) 

meegenomen om vragen hierover te kunnen beantwoorden omdat meer gebouwen hebben 

aangegeven hier een voorkeur voor te hebben. Het idee behelst modules van een gestileerde 

boomsculptuur van cortenstaal. Er kan gevarieerd worden in aantal en in onderlinge plaatsing 

en verbondenheid.  

Huis Den Bosch: Diny Scheepers verwoordt de denkwijze van veel bewoners in het 

Paleiskwartier. Op het eerste gezicht een prachtig plan, zij juicht het idee van vergroening 

bijzonder toe en acht het een verrijking van het aanzien van de tussenstraten. Er is echter een 

grote ‘maar’: het onderhoud met de jaren (hoogwerker inhuren), de staat van de muren 

(aantasting door boren tbv bouten plaatsen), het deels in de weg zitten van ramen, maken het 

plan ‘problematisch’. Zij is daarom bijzonder gecharmeerd van het plan van Kracht-3 

aangebracht door De Croon en pleit ervoor dit voor alle tussenstraten door te voeren. 

Jonkerstraat: Henrik Nijkamp voegt zich bij deze mening, wijst ook op ‘ramen’ en pleit 

eveneens voor het plan van De Croon.. 

Binnenhof en Kabinet: de bewoners van het Binnenhof en het Kabinet (niet aanwezig op de 

vergadering) hebben schriftelijk laten weten sympathie te hebben voor vergroening, maar 

geen voorstander te zijn van bekabeling waarlangs slingerplanten groeien. 

 

Reacties van de BV Paleiskwartier 

Sonja de Jong vindt het jammer dat het oorspronkelijke plan van de BV Paleiskwartier geen 

enthousiast onthaal heeft gekregen. Gehoord wat de inhoudelijke twijfels en bezwaren zijn, 

kan zij zich daar overigens wel iets bij voorstellen. Zij ziet graag per appartementencomplex en 

tussenstraat een nieuw voorstel (gebundeld) tegemoet. Sonja de Jong zal vervolgens dit plan 

vanuit de bewoners inbrengen in een van de vergaderingen van de BV Paleiskwartier. Zij 

houdt ons op de hoogte van het verloop van die besprekingen. Kracht-3 zegt toe aan een 

gebundeld plan te zullen meewerken. 

 

Conclusie van de bespreking op 21 april 

Alle aanwezigen waarderen bijzonder het aanbod van de BV Paleiskwartier. Zij hopen van 

harte dat de BV Paleiskwartier positief zal staan tegenover het ontwerp van de bewoners 

(Kracht-3). Medewerker Joost Duin geeft aan dat productie + plaatsing van de bakken zal 

komen op ca. € 3.100,- per bak met cortenstalen constructie en beplanting. Het kan dus 

binnen het geboden budget van de BV Paleiskwartier ontworpen worden.  

Iedereen is het grondig eens dat er een eenvormige stijl en aanpak moet zijn. Alsjeblieft geen 

rommeltje waarbij elke tussenstraat zijn eigen groene invulling gaat vormgeven. 

 

Afspraak voor het vervolgtraject 

1. De coördinator Vergroening (Sacha Wijmer) neemt contact op met de VvE bestuurders van 

alle aanliggende zijstraten om hun op de hoogte te stellen van de plannen van Kracht-3. 

Insteek is dat alle VvE’s meedoen! (communicatie is dus nu belangrijk).  

2. Kracht-3 heeft contact met betrokken VvE’s voor straatspecifieke wensen.  

3. Kracht-3 maakt voor elke tussenstraat (hierboven genoemd) een specifiek ontwerp op basis 

van de genoemde modules, zodat één consistent totaal beeld ontstaat. 

4. Sonja de Jong zal het nieuwe ontwerp als plan van aanpak inbrengen bij de BV 

Paleiskwartier. 


